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Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyű lés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbel i
választ igénylő kérdést kívánok intézni a Nemzetgazdasági Minisztériumot vezet ő
miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztérium vezetőjéhez

„Tisztában vannak vele, hogy amennyiben a n ők nem mernek gyermeket vállalni, mer t
félnek, hogy elveszítik a munkájukat, az a nemzet fennmaradását veszélyezteti? ”

címmel.

Tisztelt Miniszter Úr !

Az új Munka Törvénykönyvét a 2011 . év végi törvényhozási dömping során fogadta el a z
országgyűlés, rendelkezései 2012 . július 1-jén lépnek hatályba. Onnantól kezdve a betegsé g
ideje alatt is felmondhatnak a munkáltatók a keres őképtelen beteggé váló munkavállalóiknak .
A gyermeket várók csak akkor élveznek védettséget, ha korábban tájékoztattá k

munkáltatójukat a gyermekvállalásról . Az új Munka Törvénykönyve szerint azonban nem
élveznek majd védettséget a táppénzen lévő dolgozók, és azok sem, akik a beteg gyermekük
ápolása érdekében kérik táppénzes állományba helyezésüket . A gyermeküket ápolókat csak
akkor illeti meg a védettség, ha erre az időszakra fizetés nélküli szabadságot kérnek. Akik
viszont nem gyermeküket, hanem családtagjukat, hozzátartozójukat ápolják, a fizetés nélkül i
szabadság ideje alatt is elbocsáthatóak.

Vagyis, ha a család, gyermekvállalás szempontjából közelítjük meg ezeket a rendelkezéseket ,
akkor úgy összegezhetjük, hogy kirúghatják a kismamákat és a beteg gyermeküket ápolókat .
Önök számára ezt jelenti a családbarát kormányzati politika? Ráadásul teszik mindezt akkor ,
amikor Magyarország népesedési helyzete válságos, hazánk Európa legkedvez ő tlenebb
népesedési helyzetű országának számít .



Kutatások támasztják alá, hogy a tervezett, kívánt gyermekszám jóval magasabb attól, min t
ahány gyermek végül megszületik. Vagyis bár sok nő vágyik több gyermekre, nem meri k
vállalni, többek közt a munkahelyük elvesztésétől való félelem miatt . A gyermekvállalá s
mértéke a nemzet fennmaradását már rövidtávon is veszélyeztet ő szintre zuhant. A cél tehát
nem a munkáltatóknak való, az anyák kárára történ ő kedvezés lenne, hanem az, hogy
támogassuk a gyermekvállalást, illetve felszámoljuk – ne pedig tovább növeljük – a dolgozni

akaró anyák munkaerőpiaci hátrányait .

Tisztelt Miniszter Úr!

Tudjuk, hogy az országgyűlés megszavazta az új Munka Törvénykönyvét, anna k
parlamenti vitája során hangot is adtunk aggályainknak. Azonban jelenlegi kérdésem
arra irányul, hogy rendelkezésre állnak-e előzetes felmérések, hatástanulmányok a
kismamákat, beteg gyermeküket ápolókat érint ő intézkedésekről? Illetve további
kérdésem, hogy ha a hatályba lépést követő hónapok, évek visszaigazolják az említet t
intézkedések felvázolt káros hatásait, úgy hajlandóak-e azokat felülbírálni, módosítani ?

Tisztában vannak vele, hogy amennyiben a nők nem mernek gyermeket vállalni, mer t
félnek, hogy elveszítik a munkájukat, az a nemzet fennmaradását veszélyezteti ?

Várom megtisztel ő válaszát !

Budapest, 2012 . június 18 .

Tisztelettel :

Sneider Tamás
Jobbik Magyarországért Mozgalom
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